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Schůzi zahájil místopředseda VEZ P. Krill v 8.00 hod. Připomněl, že k přípravě pořadu
byl výborem zmocněn na minulé 31. schůzi, konané dne 21. února, a to usnesením 
č. 215.  Konstatoval, že pozvánky na dnešní schůzi byly včas distribuovány a návrh pořadu
poslanci  naleznou  ve  svých  deskách.  Poslanci  s předloženým programem souhlasili  a  jeho
návrh schválili /hlasování 10-0-0/. 

Schválený návrh pořadu  

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání jarní Evropské rady
v Bruselu ve dnech 13. a 14. března 2008

uvede: místopředseda vlády RNDr. Alexandr Vondra

2. Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období 11. ledna – 14. února 2008 /doprojednání/

Výběr z  aktů a dokumentů EU zaslaných vládou Poslanecké sněmovně prostřednictvím
výboru pro evropské záležitosti za období 15. února – 5. března 2008

uvede: posl. Petr Krill

3. Sdělení místopředsedy

4. Různé

1. Informace o pozicích, které bude Česká republika zastávat na jednání jarní Evropské
rady v Bruselu ve dnech 13. a 14. března 2008

Mpř.  P. Krill přivítal  na schůzi výboru místopředsedu vlády pro evropské záležitosti
RNDr. Alexandra Vondru a ihned mu předal slovo, aby v omezeném časovém prostoru mohlo
zaznít  co  nejvíce  informací  o  pozicích,  které  bude ČR zastávat  na  nadcházejícím  zasedání
Evropské rady.

Vicepremiér A. Vondra na úvod svého vystoupení sdělil, že zasedání v Bruselu se bude
skládat z několika částí, z nichž první bude Tripartitní sociální summit, následovaný jednáními
Evropské rady a oddělenými pracovními večeřemi. V jejich průběhu se a) hlavy států a vlád
budou zabývat tématy energetické politiky a vnějšími aspekty energetické bezpečnosti, stabilitou
finančních trhů a Unií pro Středomoří; b) ministři zahraničních věcí budou mít jako hlavní téma
problematiku Afghánistánu; c) ministři financí se budou věnovat makroekonomickým aspektům
vzdělávací politiky a tématu Sociálních mostů). 

Dále konstatoval,  že návrh závěrů nadcházející  Evropské rady se tematicky vztahuje
především ke dvěma základním oblastem, jimiž je zahájení nového cyklu obnovené Lisabonské
strategie pro růst a zaměstnanost (2008 – 2010) a změna klimatu a energetika. 
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K první tematické oblasti uvedl, že z pohledu ČR je tato část návrhu závěrů vyvážená 
a delegace s ní tedy vysloví souhlas. Již v průběhu projednávání závěrů ČR uplatnila několik
výhrad a návrhů, a tyto byly slovinským předsednictvím v textu zohledněny. ČR oceňuje pokrok
dosažený při realizaci strukturálních reforem v Evropě a souhlasí s tím, že Lisabonská strategie
přispěla k oživení hospodářství v Evropě. Zdůraznil, že pro ČR je důležitá stabilita celkového
procesu, která je zabezpečena Integrovanými hlavními směry pro růst a zaměstnanost. V oblasti
konkurenceschopnosti spatřuje ČR jako prioritní především opatření kladoucí důraz na podporu
malého  a  středního  podnikání,  odstraňování  nadbytečné  administrativní  zátěže,  posilování
jednotného trhu, využívání nových příležitostí v rámci mezinárodního obchodu a investic 
a vytváření nových pracovních míst a na podporu vzdělávání. 

Ve vztahu ke druhé tematické oblasti sdělil, že ČR vítá základní principy 
klimaticko-energetického balíčku. Rovněž obecně podporuje zavedení aukce jako efektivního
nástroje pro alokaci emisních povolenek. Bude však prosazovat, aby byl v sektoru energetiky
aplikován princip postupného zvyšování podílu aukcí z 20 % v roce 2013 na 100 % v roce 2020
tak,  jak je  navrhováno u ostatních  odvětví.  ČR zdůrazňuje,  že je  nutné předcházet  přesunu
výroby do zemí s nižšími ekologickými standardy u energeticky náročných odvětví průmyslu, 
a to jak v důsledku přímého zvýšení nákladů na nákup povolenek, tak nepřímo vlivem zvýšení
cen energetických komodit jako základního vstupu do všech výrobních odvětví.

Dále ve svém vystoupení  zmínil  otázku zrušení  vízové povinnosti  občanů „nových“
členských států EU při cestách do USA. Konstatoval, že toto téma je dnes projednáváno na
zasedání  COREPER,  a  nemělo  by  být  předmětem  diskusí  Evropské  rady.  Jako  pozitivní
skutečnost uvedl, že se podařilo sestavit skupinu 12 členských států, přičemž tato skupina má
sílu blokační menšiny. Jejím cílem je zajistit, aby členské státy mohly pokračovat v jednáních
s USA o zrušení příslušné vízové povinnosti, ale aby bylo zároveň předejito porušování jejich
unijních závazků. 

V rámci  rozpravy  posl.  G.  Kalábková konstatovala,  že  pozitivně  hodnotí  postoj  ČR
k podpoře vzdělávání a také k podpoře výzkumu a vývoje. 

Posl.  J.  Hamáček se dotázal,  zda je známo, jaká témata budou diskutována v oblasti
vnějších vztahů. V této souvislosti vyjádřil svůj názor, že by mohlo být na místě zvážit větší
intenzifikaci problematiky Afghánistánu. Dále se v souvislosti s klimatickými změnami zajímal
o potenciální dopady stanovení roku 2005 jako základu pro výpočet redukce emisí na český
průmysl.

Posl.  A. Rádl se dotázal  na upřesnění pozice ČR k systému obchodování s emisními
povolenkami.

Posl.  L. Zelenková se vrátila k problematice rušení víz a zeptala se, zda bylo vhodné
načasování  kroků  učiněných  vládou  v tomto  směru,  zejména  se  zřetelem  na  nadcházející
předsednictví ČR v Radě EU. 

Místopředseda vlády  A. Vondra vyjádřil své přesvědčení, že kroky vedoucí ke zrušení
vízové povinnosti pro vstup do USA nebyly v žádném případě motivovány individualisticky,
neboť stejný zájem sdílí skupina 12 členských států, a to z celkového počtu 27 není zanedbatelná
část. Zavádění biometrických pasů je záměrem, který EU do budoucna tak jako tak prosazuje, 
a  i  přesto,  že  takové  země  jako  Francie,  Německo  či  Velká  Británie  s jejich  zaváděním
nespěchají, ČR a další  z uvedené skupiny 12 členských států hodlají tyto kroky akcelerovat.
Během minulého týdne byla uskutečněna jednání, na jejichž základě byla v rámci EU nalezena
v této záležitosti společná pozice. Ve vztahu k časování učiněných kroků vyjádřil vicepremiér
RNDr. Vondra názor, že právě v této době bylo dobré jednat ve prospěch cílů dané skupiny 12
členských zemí, neboť coby předsednická země bude ČR muset vystupovat striktně nestranně. 

K otázce směřující  k politice vnějších vztahů EU místopředseda vlády RNDr. Vondra
uvedl, že slovinské předsednictví nestanovilo pro zasedání Evropské rady v tomto ohledu právě
nejbohatší agendu. Nicméně potvrdil, že problematika Afghánistánu patří mezi ty velmi obtížné
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a komplikované. Na druhou stranu konstatoval, že situace na Balkánu a v Kosovu zůstává stále
relativně klidná.

K problematice  alokace  emisních  povolenek  potvrdil,  že  pro  ČR  by  bylo  mnohem
příznivější  stanovit  jako  výchozí  základ  rok  1999,  ale  s tímto  požadavkem  zůstává  ČR
osamocena,  neboť  zbytek  členských  států  podporuje  rok  2005.  Vzhledem  k faktu,  že
ekonomický  růst  ČR je  výrazně  vyšší  než  ve  zbytku Evropy, není  přijatelné,  aby přijatým
opatřením došlo k jejímu znevýhodnění. Nezbývá proto než vyvíjet patřičné úsilí v jednáních,
aby zájmy ČR nebyly poškozeny. 

 Mpř. P. Krill poděkoval místopředsedovi vlády RNDr. Vondrovi za jeho účast na schůzi
výboru a rovněž za poskytnutí veškerých informací. Vzhledem k nedostatku času dále navrhl
přesunout projednání bodu č. 2 schváleného pořadu až na příští schůzi výboru. Poslanci s tímto
návrhem souhlasili a přistoupili proto rovnou k bodu č. 3.

 

3. Sdělení místopředsedy
    
V rámci tohoto bodu mpř. P. Krill sdělil ostatním, že ve dnech 6. – 8. května t. r. se ve

Slovinsku ve městě Bled – Brdo pri Kranju uskuteční XXXIX. zasedání COSAC – Konference
výborů pro evropské záležitosti  národních parlamentů  EU a kandidátských zemí a zástupců
Evropského  parlamentu.  Poslanci  nominovali  do  delegace  zástupce  jednotlivých  politických
stran a následně přijali usnesení, kterým organizačnímu výboru doporučují, aby schválil účast
poslanců P. Krilla, J. Kochana, P. Vanouška, J. Šenfelda a náhradníků posl. G. Kalábkové 
a J. Bauera na této cestě /usn. č. 227 , hlasování 10-0-0 je zachyceno v příloze/.

Dále  navrhl  mpř.  P. Krill  přijmout  standardní  usnesení,  kterým ho  výbor  zmocní  ke
stanovení termínu příští schůze výboru, k jejímu svolání a k přípravě pořadu. Poslanci souhlasili
/usn. č. 228 , hlasování 9-0-0 je zachyceno v příloze/.  

4. Různé

K tomuto bodu nevystoupil žádný poslanec.

Schůze skončila v 9.00 hod.

/zapsala JUDr. Lenka Mozgová/

Petr Bratský v. r. Petr Krill v. r.
ověřovatel výboru místopředseda výboru
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